
Tyczyn, dnia 8 września 2017 r.  
Rada Miejska 
ROR.0002-1.40.2017 
 
 

Protokół Nr 40/2017 
z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie w dniu 8 września 2017 r. 

Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji.  
Obrady XL sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Tyczynie o godz. 9.00 otworzył Adam   
Skowroński Przewodniczący Rady Miejskiej. Powitał radnych i zaproszonych gości.  
Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1) na sali znajduje się 
13 radnych (nieobecni: Anita Drążek i Ryszard Kaczor), co stanowi kworum niezbędne do 
podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Ad.2.  Ustalenie porządku obrad. 
Radni nie wnieśli wniosków ani uwag do porządku obrad. 
 
Ad.3. Wybór Komisji Wnioskowej. 
Do Komisji Wnioskowej zaproponowano radnych: Eugeniusza Malaka, Grzegorza Lamparta   
i Adriana Kocóra. 
Rada w obecności 13 radnych - 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz 0 głosach 
„wstrzym. się” – wybrała Komisj ę Wnioskową w zaproponowanym składzie. 
 
Ad.4. Informacja o przygotowaniu szkół o wdrażaniu reformy oświatowej. 
- Kierownik GZOS Ewelina Wyżykowska przedstawiła informację. Powiedziała m.in., że już 
w marcu organ prowadzący przygotował projekt sieci szkół, który został zaopiniowany przez 
związki zawodowe, a następnie przesłany do Kuratorium Oświaty w Rzeszowie. Kuratorium 
przeprowadziło weryfikację i na sesji Rady Miejskiej w Tyczynie uchwalona została sieć 
szkół na terenie gminy. W maju samorząd został zobligowany do opiniowania arkuszy   
organizacyjnych przez związki zawodowe oraz Kuratorium Oświaty w Rzeszowie. Zgodnie   
z obowiązującym prawem dyrektor dotychczasowej 6-letniej szkoły podstawowej staje się 
dyrektorem 8-letniej szkoły podstawowej, natomiast dyrektor gimnazjum zostaje zastępca 
dyrektora w 8-letniej szkole podstawowej. Powiedziała również, że reforma nie spowodowała 
zwolnień nauczycieli. Nauczyciele wygaszanego gimnazjum uzupełniają etaty w szkołach 
podstawowych. Na chwilę obecną mamy pozytywnie zaopiniowane arkusze organizacyjne 
szkół przez związki zawodowe i Kuratorium Oświaty. Do 30 listopada organ prowadzący   
w drodze uchwały stwierdza przekształcenie szkół w 8-letnie. Uchwała ta stanowić będzie akt 
założycielski szkół powstałych w wyniku ustawowego przekształcenia. Przed nami nadanie 
szkołom nowych statutów do 30 listopada 2017 r. Pani Minister goszcząc na Podkarpaciu na 
rozpoczęciu roku szkolnego zadeklarowała 5% podwyżki dla nauczycieli od kwietnia 2017 r. 
Podsumowując wprowadzoną reformę oświaty wszystkie szkoły na terenie gminy są na etapie 
wdrażania kolejnych zaleceń wynikających z nowych rozporządzeń wprowadzonych przez 
Ministerstwo. 
- Radny T. Oleniacz zapytał, jak wygląda nauka dzieci z dysfunkcjami, czy mają nauczanie 
domowe? 
- Kierownik GZOS E. Wyrzykowska powiedziała, że na terenie gminy nie ma takich dzieci. 
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- Radny T. Chlebek zapytał, jak wygląda kwestia podręczników dla klasy 7, prognoza zatrud-
nienia nauczycieli w latach następnych i z jakich funduszy będzie pokrywana 5% podwyżka? 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska powiedziała, że podwyżki zostały zaplanowane, ale nie 
zostało określone, z jakich funduszy będą wypłacane. 
- Burmistrz J. Skotnicki odpowiedział, że kwestia podręczników wygląda podobnie, jak  
 w latach ubiegłych – podręczniki dostają w kilku turach. Jeśli chodzi o kwestię zatrudnienia 
to na chwilę obecną mamy dużą liczbę tzw. nadgodzin. Jest 21 osób, które mają dodatkową 
umowę, nie uzupełnienia. Jest to robione, dlatego, by po wygaszeniu gimnazjum nie było 
zwolnień. 
- Radny M. Płonka zapytał jak wygląda sytuacja lokalowa – gdzie dzieci uczą się na zmiany, 
czy pracownie do nowych przedmiotów zostały przygotowane i czy dzieci w jakiejś szkole 
dojeżdżają na zajęcia do innych obiektów? 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska powiedziała, że nowe pracownie są już odpowiednio 
wyposażone, zmianowość jest tylko w Tyczynie. 
- Przewodniczący zapytał, czy w kwocie 40.000,00 zł to kwota na wyposażenie, czy również 
na adaptację pomieszczeń? 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska odpowiedziała, że tylko na wyposażenie pracowni. 
- Przewodniczący zapytał, czy są uwagi sygnalizowane ze strony dyrektorów szkół w związku 
z reformą? 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska odpowiedziała, że nie ma takich zgłoszeń. 
- Burmistrz J. Skotnicki dodał, że są jedynie zapytania, czy otrzymane pieniądze można   
przeznaczyć na doposażenie innych pracowni. Najwięcej zgłoszeń ze strony dyrektorów było 
odnośnie remontów i monitoringu, ale niewynikające z reformy. 
- Radna J. Czarnik zapytała czy gmina będzie się starać o środki zewnętrzne na doposażenie 
pracowni. 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska powiedziała, że został już złożony taki wniosek   
i będziemy się starać o dotację. 
- Radny G. Lampart zapytał ile wynosi subwencja oświatowa na ten rok. 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska - 914 zł miesięcznie. 
- Radny M. Płonka zapytał, w jakich godzinach uczą się dzieci w Matysówce. 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska powiedziała, że na chwilę obecną nie ma takiej informa-
cji, ale skontaktuje się z Panią dyrektor SP w Matysówce i poinformuje Radnego. 
- Przewodniczący zapytał, czy są ograniczenia zatrudnienia i uzupełnienia etatów, które są 
rezultatem reformy. 
- Burmistrz J. Skotnicki odpowiedział, że są 2 formy: zwiększonego pensum, (gdy nauczyciel 
nie ma pełnego pensum) lub dodatkowej umowy, (gdy nauczyciel ma pełne pensum) - ponad 
20 takich umów jest u nas. 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska 11 nauczycieli gimnazjum uzupełnia etaty w innych 
szkołach, wszyscy nauczyciele wyrazili na to zgodę. 
- Przewodniczący zapytał ilu nauczycieli ma ograniczony etat (poniżej 18 godzin). 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska - 23 nauczycieli. 
- Przewodniczący zapytał czy są one wynikiem wdrożenia reformy czy wynikiem wcześniej-
szych form zatrudnienia? 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska odpowiedziała, że są one wynikiem i reformy i wcze-
śniejszych form zatrudnienia. 
- Przewodniczący zapytał o liczbę oddziałów zerowych i na czym polegają zmiany statutów 
szkół. 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska odpowiedziała, że dokładna liczba oddziałów będzie 
znana informacja ze szkół, statuty będą uchwalone do 30. XI i wtedy będą dokładne dane. 
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Ad.5. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 r. 
- Przewodniczący powiedział, że radni otrzymali pisemną informację z wykonania budżetu za 
I półrocze 2017 r. i procedowana na wszystkich komisjach. 
Radni nie wnieśli uwag do informacji z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2017 r.  
Wobec braku pytań i uwag Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad.6. Uchwała: w sprawie udzielenia dotacji dla niepublicznego Przedszkola „Wesołe Misie 
u Speakera” w Tyczynie. 
- Kierownik GZOS E. Wyżykowska przedstawiła uchwałę i jej uzasadnienie. Powiedziała 
m.in., że Przedszkole Wesołe Misie u Speakera” w Tyczynie prowadzące na trenie Gminy 
Tyczyn przedszkole niepubliczne zwróciło się do Gminy Tyczyn o zwiększenie dotacji   
z uwagi na pogarszającą się sytuację finansową związana z redukcją dotacji. Prowadzone 
przedszkole wypełnia misję zapewniania opieki nad dziećmi, które należy do zadań własnych 
Gminy. Nie jest obojętne, iż dotacja w roku 2017 została zmniejszona z uwagi na zmiany 
ustawowe i wysokości dotacji udzielanych dla przedszkoli, co spowodowało deficyt środków 
finansowych. W relacji na położenie placówki przedszkolnej w centrum Tyczyna (Oddział 
Park ul. Tycznera 2A, Oddział Chatka Puchatka, ul. Św. Krzyża 14) zapewniającej komfort 
obsługi rodziców i dzieci, a z drugiej strony determinujące koszt utrzymania obiektów, nadto 
otwartą wolę i działanie przedszkola w przedmiocie kompleksowej i bezgranicznej obsługi 
każdej możliwej do przyjęcia liczby dzieci, koszty działania placówki ulegają zwiększeniu.    
Z drugiej strony Niepubliczne Przedszkole „Wesołe Misie u Speakera” w Tyczynie wykazało, 
iż udzielana dotacja wykorzystywana jest w sposób celowy i gospodarny, jednak jej wysokość 
nie zapewnia właściwego funkcjonowania placówki – w sposób zapewniający dzieciom   
zaspokajanie potrzeb i dostęp do wszystkich udogodnień związanych z funkcjonowaniem   
i prowadzeniem przedszkola oraz przekazywania wartości oświatowych.                    
- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 5 września br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
w sprawie udzielenia dotacji dla niepublicznego Przedszkola ‘Wesołe Misie u Speakera”   
w Tyczynie. 
- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że   
Komisja na posiedzeniu w dniu 7 września br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
w sprawie udzielenia dotacji dla niepublicznego Przedszkola „Wesołe Misie u Speakera”   
w Tyczynie. 
Wobec braku pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  
Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”– podj ęła 
uchwałę Nr XL.275.17 w sprawie udzielenia dotacji dla niepublicznego Przedszkola 
„Wesołe Misie u Speakera” w Tyczynie. 
 
Ad.7. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały Nr IX/49/15 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 
26 czerwca 2015 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Tyczyn. 
- Opiekun MRGT Radny T. Chlebek przedstawił uzasadnienie uchwały. Powiedział m.in., że 
w związku z wchodzącą reformą edukacji, która obejmuje również Gminę Tyczyn, a co za 
tym idzie likwidacją Gimnazjum oraz wprowadzeniem w Szkołach Podstawowych klas siód-
mych i ósmych występuje konieczność zmiany statutu Młodzieżowej Rady Gminy Tyczyn,   
a co za tym idzie również zasad wybierania młodzieżowych Radnych. Główne zmiany to: 
- zmiana długości kadencji z jednego roku na dwa lata, 
- zmiana terminu rozpoczęcia i zakończenia kadencji z 01.09. roku bieżącego do 31.08. roku 
następującego na 01.10. roku wyborów do 30.09. roku końca kadencji, 
- zmiana podziału mandatów, 
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- możliwość startowania do MRGT osób z poza Gminy Tyczyn, ale uczęszczających do szkół 
w naszej Gminie. 
Propozycje tej uchwały były omawiane i przegłosowane przez MRGT na spotkaniu roboczym 
w dniu 12 lipca 2017. 
- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że po zapoznaniu się z przedstawionymi materiałami   
zaproponował zmianę w § 9 poprzez usunięcie dotychczasowego pkt. 5 dotyczącego opinio-
wania projektów i organizacji i poszerzenie pkt. 6 o nowe zapisy. Dotychczasowe zapisy   
pkt. 5 nie były realizowane, gdyż brakuje odpowiednich zapisów w Statucie Gminy Tyczyn  
i Regulaminie Pracy Rady Miejskiej w Tyczynie. Dodany podpunkt o przekazywaniu wszyst-
kich projektów uchwał do MRGT i obecność jej przedstawiciela na sesjach daje możliwość 
wyrażenia opinii na każdy temat. 
- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Tomasz Chlebek poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 5 września br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  
w sprawie zmiany uchwały Nr IX/49/15 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 26 czerwca   
2015 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Tyczyn. 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie uchwały. 
Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”– podj ęła 
uchwałę Nr XL.276.17 w sprawie zmiany uchwały Nr IX/49/15 Rady Miejskiej w Tyczy-
nie z dnia 26 czerwca 2015 r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Tyczyn. 
 
Ad.8. Uchwała: w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej w Powiatem 
Rzeszowskim dotyczącej realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1402R 
Rzeszów – Matysówka – Chmielnik w km od 2+585 do 7+983” współfinansowanego ze 
środków budżetu państwa w ramach programu wieloletniego pod nazwą „Program rozwoju 
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 
- Burmistrz Janusz Skotnicki wyjaśnił, że w związku z przygotowaniem wniosku o dofinan-
sowanie projektu pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1402R Rzeszów – Matysówka – 
Chmielnik w km od 2+585 do 7+983” współfinansowanego ze środków budżetu państwa   
w ramach programu wieloletniego pod nazwą „Program rozwoju gminnej i powiatowej infra-
struktury drogowej na lata 2016-2019” występuje konieczność współfinansowania inwestycji 
z budżetu gminy. Przewidywany koszt przebudowy drogi na terenie Matysówki wynosi 
4.000.000,00 zł. Dofinasowanie z „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016-2019” jest możliwe do 50%. Dotacja z budżetu gminy planowana jest 
w kwocie 950.000,00 zł. Termin składania wniosków w programie upływa w dniu 15 wrze-
śnia 2017 r. Zakres prac obejmuje: wykonanie prac ziemnych, przebudowę przepustów,   
przebudowę zjazdów, poszerzenie drogi, wykonanie wzmocnienia nawierzchni, położenie 
masy bitumicznej na odcinku od granicy m. Rzeszowa do skrzyżowania z drogą powiatową 
Kielnarowa - Chmielnika - Zabratówka. Dodatkowo na odcinku drogi w Matysówce zostanie 
przygotowany teren pod budowę chodnika, który realizowana będzie niezależnie od projektu. 
- Radny M. Płonka podziękował za remont drogi, ubolewa jednak nad tym, że omawiana   
droga nie będzie mieć chodnika. 
- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 6 września br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej w Powiatem Rzeszowskim   
dotyczącej realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1402R Rzeszów – Maty-
sówka – Chmielnik w km od 2+585 do 7+983” współfinansowanego ze środków budżetu 
państwa w ramach programu wieloletniego pod nazwą „Program rozwoju gminnej i powiato-
wej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodnicząca zarządziła głosowanie uchwały.  
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Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”– podj ęła 
uchwałę Nr XL.272.17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej   
w Powiatem Rzeszowskim dotyczącej realizacji zadania pn. „Przebudowa drogi   
powiatowej Nr 1402R Rzeszów – Matysówka – Chmielnik w km od 2+585 do 7+983” 
współfinansowanego ze środków budżetu państwa w ramach programu wieloletniego 
pod nazwą „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktu ry drogowej na lata 
2016-2019”. 
 
Ad.9. Uchwała: w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na zadanie pn. „Przebudowa drogi   
powiatowej Nr 1402R Rzeszów – Matysówka – Chmielnik w km od 2+585 do 7+983” współ-
finansowanego ze środków budżetu państwa w ramach programu wieloletniego pod nazwą 
„Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 
- Burmistrz Janusz Skotnicki wyjaśnił, że w związku z planowaną realizacją w 2018 r. wspól-
nego projektu z Powiatem Rzeszowskim pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1402R   
Rzeszów – Matysówka – Chmielnik w km od 2+585 do 7+983” współfinansowanego ze 
środków budżetu państwa w ramach programu wieloletniego pod nazwą „Program rozwoju 
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”, konieczne jest zaciągnięcie 
zobowiązania finansowego na 2018 r. Podjęcie zobowiązania zostanie uwzględnione   
w budżecie gminy w 2018 r. w przypadku otrzymania dofinansowania z budżetu państwa na 
planowaną inwestycję. 
- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że Komi-
sja na posiedzeniu w dniu 7 września br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
zaciągnięcia zobowiązania na zadanie pn. „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1402R Rzeszów 
– Matysówka – Chmielnik w km od 2+585 do 7+983” współfinansowanego ze środków   
budżetu państwa w ramach programu wieloletniego pod nazwą „Program rozwoju gminnej   
i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie.  
Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”– podj ęła 
uchwałę Nr XL.278.17 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na zadanie pn. „Przebudo-
wa drogi powiatowej Nr 1402R Rzeszów – Matysówka – Chmielnik w km od 2+585 do 
7+983” współfinansowanego ze środków budżetu państwa w ramach programu wielo-
letniego pod nazwą „Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktu ry drogowej 
na lata 2016-2019”. 
 
Ad.10. Uchwała: sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację projektu pn. „Rozwój   
gospodarki niskoemisyjnej oraz poprawa mobilności mieszkańców poprzez usprawnienie 
zrównoważonego transportu publicznego na terenie ROF”, dofinansowanego w ramach osi 
priorytetowej V. Infrastruktura komunikacyjna, działania 5.5 Niskoemisyjny transport miejski 
– Zintegrowane Inwestycje Terytorialne Regionalnego Programu Operacyjnego Wojewódz-
twa Podkarpackiego na lata 2014-2020. 
- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 
Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego zostało zaplanowane do realizacji przedsięwzięcie 
pn. „Rozwój gospodarki niskoemisyjnej oraz poprawa mobilności mieszkańców poprzez 
usprawnienie zrównoważonego transportu publicznego na terenie ROF”. Liderem projektu 
jest Związek Gmin „Podkarpacka Komunikacja Samochodowa”, partnerami – gminy:   
Boguchwała, Chmielnik, Czarna, Czudec, Głogów Małopolski, Krasne, Świlcza, Trzebowni-
sko i Tyczyn.  
Realizacja projektu przewiduje: 
1) zakup niskoemisyjnego taboru transportu publicznego,  
2) budowę/przebudowę niezbędnej infrastruktury na potrzeby komunikacji miejskiej, 
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3) rozwiązania z zakresu organizacji ruchu, ułatwiające sprawne poruszanie się pojazdów 
komunikacji zbiorowej,  
4) działania informacyjno-promocyjne mające na celu zachęcenie mieszkańców danego   
obszaru do wyboru transportu zbiorowego lub niezmotoryzowanego, 
5) inwestycje w infrastrukturę drogową, (jako element zintegrowanego projektu).  
Na terenie Gminy Tyczyn planowana jest w ramach projektu przebudowa drogi wojewódzkiej 
nr 878 relacji Rzeszów-Dylągówka poprzez budowę chodnika w miejscowości Borek Stary w 
km 12+015.00 do km 13+258.00 strona lewa oraz w km 10+129.00 do km 10+890.00 strona 
lewa. Zakres rzeczowy obejmuje: budowę chodnika o długości łącznej 2,004 km (1,243 km + 
0,761 km) po lewej stronie drogi (wycinkę drzew, wykonanie robót ziemnych, ułożenie war-
stwy podłoża, ułożenie podbudowy, ułożenie podsypki cementowo-piaskowej, ułożenie kostki 
brukowej, ułożenie obrzeży betonowych), budowę zjazdów indywidualnych po stronie pro-
jektowanego chodnika, wykonanie rowu krytego, przebudowę i budowę rowów otwartych, 
rozbudowę przepustów, przebudowę dwóch zatok autobusowych (Borek Stary Skrzyżowanie 
lewa strona oraz Borek Stary Klasztor lewa strona), przebudowę odwodnienia, wyposażenie 
w urządzenia bezpieczeństwa ruchu. W dniu 30 marca 2017 r. złożono w Urzędzie Marszał-
kowskim Województwa Podkarpackiego wniosek o dofinansowanie w/w projektu. Wniosek 
został pozytywnie zweryfikowany pod względem formalnym. Projekt uzyskał także pozytyw-
ną ocenę zgodności ze Strategią ZIT ROF i został zakwalifikowany do oceny merytorycznej. 
Zakończenie oceny merytorycznej i podpisanie umowy o dofinansowanie przewiduje się na 
wrzesień 2017 r. Dokumentem niezbędnym przy podpisaniu umowy jest Oświadczenie   
dotyczące zabezpieczenia środków finansowych na realizację inwestycji.  
- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że Komi-
sja na posiedzeniu w dniu 7 września 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację projektu pn. „Rozwój gospodarki nisko-
emisyjnej oraz poprawa mobilności mieszkańców poprzez usprawnienie zrównoważonego 
transportu publicznego na terenie ROF”, dofinansowanego w ramach osi priorytetowej V. 
Infrastruktura komunikacyjna, działania 5.5 Niskoemisyjny transport miejski – Zintegrowane 
Inwestycje Terytorialne Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackie-
go na lata 2014-2020.  
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie.  
Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”– podj ęła 
uchwałę Nr XL.279.17 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na realizację projektu pn. 
„Rozwój gospodarki niskoemisyjnej oraz poprawa mobilności mieszkańców poprzez 
usprawnienie zrównoważonego transportu publicznego na terenie ROF”, dofinansowa-
nego w ramach osi priorytetowej V. Infrastruktura komunikacyjna, działania 5.5 Nisko-
emisyjny transport miejski – Zintegrowane Inwestycje Terytorialne Regionalnego   
Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego na lata 2014-2020.  
 
Ad.11. Uchwała: w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na zimowe utrzymanie dróg   
gminnych. 
W związku z koniecznością zabezpieczenia środków finansowych na odśnieżanie dróg gmin-
nych, należy podjąć uchwałę umożliwiającą przygotowanie i ogłoszenie przetargu na zimowe 
( od października 2017r. do kwietnia 2018 r.) utrzymanie dróg gminnych administrowanych 
przez Gminę Tyczyn na 2018 r. 
- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że Komi-
sja na posiedzeniu w dniu 7 września 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na zimowe utrzymanie dróg gminnych. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 
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Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”– podj ęła 
uchwałę Nr XL.280.17 w sprawie zaciągnięcia zobowiązania na zimowe utrzymanie dróg 
gminnych. 
 
Ad.12. Uchwała: w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet dla radnych Rady   
Miejskiej w Tyczynie.  
- Burmistrz J. Skotnicki przedstawił uchwałę i jej uzasadnienie. Powiedział m.in., że Rada 
Miejska w Tyczynie jest organem gminy, która uchwala diety z tytułu pełnienia funkcji rad-
nego. Uchwała ustala zasady naliczania diet, ich wysokość, różnicując je w zależności od 
pełnionej funkcji w radzie oraz określa również zasady potrącania diet. Dotychczasowa wy-
sokość diety radnych w Radzie Miejskiej w Tyczynie jest oparta o przeciętne wynagrodzenie 
w czwartym kwartale poprzedniego roku ogłaszanego w Monitorze Polskim w komunikacie 
Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. W projekcie uchwały diety radnych wyliczane są 
na podstawie kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierow-
nicze stanowiska państwowe na podstawie przepisów ustawy o kształtowaniu wynagrodzeń  
w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw. Dieta radnego nie może 
przekroczyć w ciągu miesiąca maksymalnych wysokości diet określonych w Rozporządzeniu 
Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000 r. w sprawie maksymalnych wysokości diet przysługu-
jących radnemu gminy (Dz. U. Nr 61 poz. 710) . W związku z tym, że przeciętne wynagro-
dzenie ogłaszane przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego wzrasta szybciej niż kwota 
bazowa określona w ustawie budżetowej należy dostosować wysokość diet do kwoty bazowej 
będącej podstawą ustalenia wysokości przysługujących diet z elementem automatycznej   
waloryzacji wynikającej ze zmiany ustawy budżetowej. 
- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że Komi-
sja na posiedzeniu w dniu 7 września 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet dla radnych Rady Miejskiej w Tyczynie.  
 W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 
Rada w obecności 13 radnych – 9 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 4 „wstrzym. się”– podj ęła 
uchwałę Nr XL.281.17 w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet dla radnych 
Rady Miejskiej w Tyczynie. 
 
Ad.13. Uchwała: w sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów i Przewodniczącego   
Zarządu Osiedla w Tyczynie. 
- Burmistrz J. Skotnicki przedstawił uchwałę i jej uzasadnienie. Powiedział m.in., że dotych-
czasowa wysokość diety Sołtysa i Przewodniczącego Zarządu Osiedla w Gminie Tyczyn 
oparta jest o przeciętne wynagrodzenie w czwartym kwartale poprzedniego roku ogłaszanego 
w Monitorze Polskim w komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. W projekcie 
uchwały diety Sołtysa i Przewodniczącego Zarządu Osiedla wyliczane są na podstawie kwoty 
bazowej określonej w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska pań-
stwowe na podstawie przepisów ustawy o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze 
budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw. W związku z tym, że przeciętne wynagrodzenie 
ogłaszane przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego wzrasta szybciej niż kwota bazo-
wa określona w ustawie budżetowej należy dostosować wysokość diet do kwoty bazowej   
będącej podstawą ustalenia wysokości przysługujących diet z elementem automatycznej   
waloryzacji wynikającej ze zmiany ustawy budżetowej. 
Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że Komisja 
na posiedzeniu w dniu 7 września 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w spra-
wie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów i Przewodniczącego Zarządu Osiedla w Tyczynie. 



8 
 

- Radny M. Płonka złożył pisemny wniosek by w § 2 ust. 2 po słowach „ pomniejsza się   
kwotę diet dodaje się słowa „sołtysa, Przewodniczącego Zarządu Osiedla w przypadku   
nieusprawiedliwionej nieobecności”. 
Przewodniczący RM A. Skowroński zarządził głosowanie uzupełnienia. 
Rada w obecności 13 radnych – 13głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” przegło-
sowała wniosek nr 1. 
Wniosek 2 złożony przez Radnego M. Płonkę: dodać §4 i §5 następującej treści: 
§ 4. W razie niemożliwości uczestniczenia w sesji sołtys, Przewodniczący Zarządu Osiedla 
powinien przed ich terminem zgłosić swą nieobecność Burmistrzowi. 
§ 5. Nieobecność sołtysa, Przewodniczącego Zarządu Osiedla usprawiedliwia jedynie: 
1) delegacja służbowa, a delegującym jest Burmistrz lub pracodawca, 
2) choroba radnego udokumentowana kserokopią druku ZUS ZLA dla osób pozostających   
w stosunku pracy, 
3) udokumentowana kserokopia zaświadczenia z pobytu w szpitalu lub sanatorium, 
4) zaświadczenie lekarskie o niezdolności do uczestniczenia w pracach rady w przypadku 
emerytów i rencistów, 
6) przebywanie poza miejscem zamieszkania w przypadku zwołania sesji w trakcie ogłoszo-
nej przerwy wakacyjnej, 
7) opuszczenie obrad po uzyskaniu zgody Przewodniczącego, 
8) w szczególnych przypadkach losowych, 
Przewodniczący zarządził głosowanie wniosku nr 2. 
Rada w obecności 13 radnych – 11głosami „za”, 0 „przeciw.”, 2„wstrzym. się” przegło-
sowała wniosek nr 2. 
Przewodniczący zarządził głosowanie uchwały wraz z przyjętymi wnioskami. 
Rada w obecności 13 radnych – 11 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 2 „wstrzym. się”– podj ęła 
uchwałę Nr XL.282.17 w sprawie ustalenia wysokości diet dla Sołtysów i Przewodniczą-
cego Zarządu Osiedla w Tyczynie. 
 
Ad.14. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r. 
- Skarbnik Barbara Matuła Powiedziała m.in., że zwiększa się dochody budżetu gminy o kwo-
tę 303.911,18 zł, z tytułu: refundacji wynagrodzeń z Powiatowego Urzędu Pracy za pracow-
ników robót publicznych w kwocie 39.368,18 zł, oraz ze Stowarzyszenia ROF dla wyznaczo-
nego pracownika do koordynacji prac związanych z realizacją Strategii ZIT ROF 9.367,70 zł, 
łącznie 48.735,88 zł; zwrotu kosztów opłaty pocztowej poniesionej przez M-GOPS 14.245,30 
zł; pieniężnych darowizn na budowę wodociągów i kanalizacji 108.930,00 zł; podatku od 
nieruchomości od osób fizycznych 50.000,00 zł.  Z realizacji budżetu z I półrocze wynika, że 
wpływy z podatku od nieruchomości wyniosły 70 % planu rocznego, istnieje możliwość  
osiągnięcia ponadplanowych dochodów; podatków od czynności cywilno-prawnych 
75.000,00 zł; nienależnie pobranych świadczeń z lat ubiegłych wraz z odsetkami  7.000,00 zł. 
Dodała, że zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę 303.911,18 zł, z przeznaczeniem na: 
wynagrodzenia wraz z pochodnymi pracowników robót publicznych oraz pracownika admini-
stracji 48.735,88 zł; usługi pocztowe 14.245,30 zł; dotację celową dla M-GOK w Tyczynie na 
bieżące remonty - 60.000,00 zł; zwiększa się środki finansowe na remonty bieżące budynków 
komunalnych o 25 000,00 zł; na opracowania urbanistyczne konieczne do wydania warunków 
zabudowy dla domów mieszkalnych i inwestycji celu publicznego przewidziana została kwo-
ta 45 000,00 złotych. Do końca maja br. Wydane zostały środki w wysokości 38 000,00 zł. 
(190 opracowań). Wynika to z zapłacenia za część opracowań do wniosków z roku ubiegłego 
oraz części z tego roku. Do wykonania jest jeszcze ok. 200 szt. Wystąpiła, więc konieczność 
zwiększenia planowanych na ten cel wydatków o 25.000,00 zł; na doposażenie stadionu   
w Tyczynie w niezbędne elementy w kwocie 15.000,00 zł. Klub MKS Strug Tyczyn awanso-



9 
 

wał do klasy okręgowej i konieczne jest zamontowanie tablicy zegarowej, nagłośnienia   
i poprawa oświetlenia boiska do celów treningowych; zwiększenie wydatków na inwestycje 
wodociągowe i kanalizacyjne. Są możliwe dzięki zaksięgowaniu wpłat mieszkańców, jako 
udział w inwestycji. Środki te zostaną przeznaczone na wykup działek pod pompownie oraz 
na prace dodatkowe, które występują na w/w inwestycjach.  
Powiedziała również, że dokonuje się przeniesień dochodów i wydatków zgodnie z klasyfika-
cja budżetową. 
- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował, że Komi-
sja na posiedzeniu w dniu 7 września 2017 r. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r. 
Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”– podj ęła 
uchwałę Nr XL.283.17 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2017 r. 
 
Ad.15. Uchwała w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających rady sołeckiej   
w sołectwie Borek Stary gminy Tyczyn. 
- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, że w związku ze śmiercią pana Jana Opioły członka   
Rady Sołeckiej w Borku Starym wystąpiła konieczność przeprowadzenia wyborów. Zgodnie 
z § 30 ust. 1 pkt 3 Statutu sołectwa Borek Stary nastąpiło wygaśnięcie mandatu. W przypadku 
wygaśnięcia mandatu członka rady sołeckiej przeprowadza się wybory uzupełniające. Wybo-
rów uzupełniających na członka rady sołeckiej nie przeprowadza się, jeżeli do końca kadencji 
pozostało mniej niż 3 miesiące. Ponieważ, w tym przypadku okres ten jest dłuższy odbędą się 
wybory. Poprosił również sołtysa Borku Starego S. Wojturskiego o zaproponowanie terminu.  
- Sołtys Borku Starego S. Wojturski zaproponował termin 24 września 2017 r. o godzinie 
15.00 w Domu Ludowym w Borku Starym. 
Wobec braku pytań Przewodniczący RM A. Skowroński zarządził głosowanie uchwały. 
 Rada w obecności 13 radnych – 13 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”– podj ę-
ła uchwałę Nr XL.284.17 w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających rady 
sołeckiej w sołectwie Borek Stary gminy Tyczyn.  
Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę do godz. 11.10. 
 
Ad.16. Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 
W ostatnim okresie zrealizowane zostały następujące zadania: 
- odbiór termomodernizacji: w OSP w Kielnarowej i Matysówce, w Czerwonkach dom opieki 
dla osób niepełnosprawnych, w najbliższym czasie będzie odbiór domu ludowego   
w Hermanowej, 
- odebrane zostały drogi: Borek Stary-Kanada, Borek Stary–Sklepiska, Kielnarowa Obszary, 
- zostały przeprowadzone przetargi na przebudowę dachu w Borku Starym, 
- droga Kielnarowa – Wólka, odbiór wkrótce, 
- droga Hermanowa – Leśniczówka, w trakcie realizacji, 
- wodociąg Kielnarowa – Działki, 
- kanalizacja Kielnarowa - Działki, Zagrody i Hermanowa – Skotnik, 
- odbył się przetarg na oświetlenie parku w Tyczynie. 
W ramach przetargów i robót w powiecie będzie realizowany: 
- most w Borku Starym, nadwyżka z wniosku na tą inwestycję zostanie przesunięta na   
przebudowę drogi Kielnarowa – Chmielnik (3 km 690 m) wraz z budową chodników, 
- chodnik Tyczyn – Hermanowa – Straszydle, 
- droga ul. Mickiewicza – Lasek – 250 m wraz nakładką asfaltową, 
- wyłoniony został wykonawca na przebudowę mostu na Strugu i części ul. Grunwaldzkiej   
w Tyczynie, 
- zakończyły się remonty w szkołach na terenie gminy, 



10 
 

- wyjaśniona została kwestia darmowego kursu szkolnego,  
- odbyły się dwa szkolenia z fotowoltaiki dla zainteresowanych mieszkańców, 
- upamiętniona została rocznica akcji „Burza”, 
- odbyły się dożynki gminne i diecezjalne. 
 
Ad.17. Sprawy różne, wolne wnioski. 
- Radna J. Czarnik zapytała, kiedy będą informacje na temat przebudowy drogi Kielnarowa – 
Obszary. 
- Burmistrz J. Skotnicki odpowiedział, że 18 września br. będzie przetarg i wtedy będzie 
można więcej na ten temat powiedzieć. 
- Radna G. Szawara zapytała, na jakim etapie jest realizacja wniosku o wykupienie terenu 
drogi przez las w Hermanowej, oraz jak będzie realizowana budowa chodnika przed   
pomnikiem Grunwaldu w Hermanowej. 
- Pracownik UM Stanisław Frączek odpowiedział, że pierwsze zadanie jest w trakcie   
realizacji, natomiast cały przepust koło Grunwaldu będzie przebudowany. 
- Radny T. Oleniacz zwrócił się z prośbą o zabezpieczenie miejsca remontu i oznakowanie 
drogi Matysówka – Druga Strona. 
- Pracownik UM St. Frączek powiedział, że wykonawcy zostanie zwrócona uwaga na tę 
sprawę. 
- Radny E. Malak zwrócił się z prośbą, by zamontować bariery ochronne w pobliżu domu 
ludowego w Hermanowej, które zostały zdemontowane po wypadku. 
- Przewodniczący Zarządu Osiedla Jan Napora zapytał, kto wygrał przetarg na przebudowę 
drogi wojewódzkiej i mostu na Strugu w Tyczynie. 
- Burmistrz J. Skotnicki odpowiedział, że wykonawcą będzie Rejon Budowy Dróg i Mostów 
sp. z o.o. w Krośnie, na okres budowy mostu będzie most tymczasowy koło POM – u, zakoń-
czenie prac planowane jest na koniec września 2018 r. 
- Radna J. Czarnik zwróciła się o udrożnienie przepustu przy drodze nr 407 koło pana Teresz-
kiewicza oraz usunięcie zarośli na ul. Św. Krzyża przy skrzyżowaniu z drogą wojewódzką, 
które ograniczają widoczność przy wyjeździe. 
 - Pracownik UM S. Frączek odpowiedział, ze przepust zostanie udrożniony, natomiast  
 zarośla są na terenie prywatnym i zostanie wystosowane pismo do właściciela z prośbą  
 o usunięcie zarośli. 
- Radny T. Oleniacz zapytał o ustawę dekomunizacyjną dotyczącą nazwy ulic w Tyczynie czy 
znalazła zastosowanie. 
- Burmistrz J. Skotnicki odpowiedział, ze nie ma takich ulic - kwestia ta została uregulowana 
w latach dziewięćdziesiątych. 
- Radny R. Fornal poinformował zebranych, że na 22 września br. planowana jest Komisja 
Wyjazdowa – przegląd straży pożarnych. 
- Przewodniczący poprosił, by na kolejną sesję przygotować informację, które obiekty   
zabytkowe z terenu gminy są wpisane w rejestr zabytków. 
 
Ad.18. Zapytania i interpelacje - brak. 
 
Ad.19. Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji. 
Radni o realizacji zgłoszonych wniosków zostali poinformowani na piśmie. 
O godz.11.50 z obrad wyszedł radny Tomasz Chlebek. 
 
Ad.20. Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji. 
Wniosek nr 1 – przegłosowany podczas sesji. 
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Wniosek nr 2 – przegłosowany podczas sesji.  
 
Wniosek nr 3  
Zgłoszony przez radną Radnej Jadwigę Czarnik: „Proszę o wystąpienie do Zarządu Dróg   
Wojewódzkich o oznakowanie tablicami informacyjnymi skrzyżowanie drogi wojewódzkiej 
nr 878 z drogami gminnymi przed kościołem parafialnym w Kielnarowej”. 
Przewodniczący zarządził głosowanie wniosku. 
Rada w obecności 12 radnych – 12 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” – pozy-
tywnie przegłosowała wniosek. 
 
Ad.21. Zakończenie sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Adam Skowroński   
o godz. 11.55 zamknął XL sesję Rady Miejskiej w Tyczynie.  
 
Protokołowała:  
Joanna Włoch-Dłurzej 
 
 
      Przewodniczył  
     Przewodniczący Rady Miejskiej  
 
      Adam Skowroński 
 
 
 
Przebieg obrad z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 8 września 2017 r. zarejestrowany 
został na nośniku elektronicznym (płyta CD) – dostępny w biurze rady.  


